
國立臺灣師範大學「吳陳紅桃女士紀念獎助學金」設置辦法 

102年 12月 24日獎學金管理委員會議通過 

一、 緣起： 

吳陳紅桃女士於民國 97年在生輔組成立「吳陳紅桃女士獎助學金」，

每年捐款鼓勵單親或父母雙亡學生就學，鼓勵清寒學生努力向上、安

心就學。民國 102年吳陳紅桃女士因病逝世，其子女為紀念吳陳紅桃

女士並延續其寬宏助人的遺願，捐助新臺幣壹百貳拾萬元整予本校設

置「吳陳紅桃女士紀念獎助學金」。 

二、獎助對象：本校在學學生，以大學部學生優先。 

三、獎助名額及金額： 

  每年獎助 20名，每名 5,000元，共獎助 10萬元整，以本金及所得孳

息，按年提取予受獎學生。 

四、申請資格與條件： 

（一）本校單親或父母雙亡或清寒之各系在學生，以大學部學生優先。 

（二）若申請人數超出名額時，得由申請人家庭需要協助程度安排優

先順序。 

 (三) 獲獎學生名單提供捐款人備查。 

五、申請時間及程序： 

   （一）申請時間： 

本獎學金每學年辦理一次，申請期間為每年 5 月 1 日起至 5 月

31日止。 

   （二）申請程序： 

檢附符合申請資格與條件之證明並依據當年度獎學金公告提出

申請。 

六、審查委員暨程序：由生輔組按申請學生家庭狀況審定之。 

七、基金保管及運用方式： 

（一） 本獎學金由本校獎學金管理委員會負責保管，以本金及孳息作

為獎學金之用。 

（二） 本獎學金之金額，必要時得由捐款人調整之。 

八、本辦法經與捐款人討論通過，提請本校獎學金管理委員會核備，並 

    陳請校長核定後施行，修訂時亦同。 



Regulations for National Taiwan Normal University Lady Wu Cheng 

Hong-Tao Memorial Scholarship 

102年 12月 24日獎學金管理委員會議通過 

1. Origin: 

Mrs. Wu Cheng Hong-Tao founded Wu Cheng Hong-Tao Scholarship 

Program in the Division of Student Life in 2008. Mrs. Wu made donations 

every year to help students who had lost parents and lived in poverty to 

complete the education. In 2013, Mrs. Wu Cheng Hong-Tao passed away, 

leaving her children to carry on her act of kindness. In memory of Mrs. Wu, her 

children donate 1,200,000 to the school to found Wu Cheng Hong-Tao 

Memorial Scholarship Program.  

2. Student of NTNU are eligible to apply for the scholarship. Undergraduate 

students have priority.  

3. The Quota the Amount of Scholarship 

The quota of scholarship is 20 students per year. Each recipient will 

receive 5,000 NT dollars scholarship. The scholarship is covered by the 

scholarship fund and the interest. 

4. Eligibility 

(1). Students who lost parents or students who live in poverty. Undergraduate 

students have priority to receive the scholarship.  

(2). If the number of applicants exceed the quota, a set of priority will be 

established based on the need of applicants. 

5. Application Dates and Process 

Dates: The scholarship is open for application per academic year, from May 1st 

to May 31st.  

Process: Eligible applicants shall submit application forms with certificates.  

Article 6 Examiner and the Examination Process 

The Division of Student Assistance will examine the application based on the 

family background. 

7. Funds Management 

(1). The Scholarship Committee is responsible for the management of the 

scholarship fund. The scholarship money is covered by the fund and the 

interest. 

(2). The donors may adjust the amount of the scholarship if necessary. 

8.The regulations and the amendments shall be approved after the discussion 

with the donors and reported to the Scholarship Committee for reference. The 

regulations and the amendments shall take effect upon approval of the 

President.  


